



T +33388413193 F +33390214134 <http://assembly.coe.int> pace.com@coe.int

Ref. 233(2011)

Paris hearings on combating child pornography, helping children after natural disasters

Strasbourg, 18.03.2011 – The Committee on Social, Health and Family Affairs of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) is organising a hearing in Paris on Tuesday 22 March (3-5 p.m.) on "Combating child pornography as part of the campaign to stop sexual violence against children".

The hearing, in the framework of a report by Agustín Conde Bajén (Spain, EPP/CD), will look in particular at combating child pornography at local level, and how to fight the sexual exploitation of children via new information technology. Participants include Madrid's Childrens' Ombudsman, the head of the French police unit investigating these crimes, and the head of the "Children and new media" unit of Save the Children Italy.

There will be a hearing the following day, Wednesday 23 March (3-4.30 p.m), on "What can Europe do for children in the aftermath of natural disasters and crisis situations: the example of Haiti" in the framework of a report by Francoise Hostalier (France, EPP/CD).

Both hearings, in the Council of Europe office in Paris (55 avenue Kléber, Paris 16e, Metro: Boissière), are open to the press.

[Programme of the hearing on child pornography](#) (PDF)

[Programme of the hearing on helping children after natural disasters](#) (PDF)

Auditions à Paris sur la lutte contre la pornographie enfantine et l'aide aux enfants de régions ravagées par un désastre naturel

Strasbourg, 18.03.2011 – La Commission des questions sociales, de la santé et de la famille de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) organise à Paris, le mardi 22 mars (15h00 - 17h00), une audition sur le thème « Combattre la pornographie enfantine, dans le cadre de la campagne contre la violence sexuelle à l'égard des enfants ».

L'audition, organisée à l'occasion du rapport d'Agustín Conde Bajén (Espagne, PPE/DC), se penchera plus particulièrement sur la manière de combattre la « pornographie enfantine » au niveau local, et des moyens permettant de lutter contre l'exploitation sexuelle des enfants par le biais des nouvelles technologies de l'information. Parmi les participants figurent le médiateur pour les enfants de Madrid, le responsable du service de la police française chargé de la répression de ces infractions et le chef de l'unité « Enfants et nouveaux médias » de *Save the Children Italia*.

Une autre audition aura lieu le lendemain, mercredi 23 mars (15 h 00 – 16 h 30), sur le thème « Que peut faire l'Europe pour les enfants de régions ravagées par un désastre naturel et en situation de crise : l'exemple d'Haïti », dans le cadre d'un rapport de Françoise Hostalier (France, PPE/DC).

Les deux auditions sont ouvertes à la presse et auront lieu au bureau du Conseil de l'Europe à Paris (55 avenue Kléber, Paris 16^{ème}, Métro : Boissière).

[Programme de l'audition sur la pornographie enfantine](#) (PDF)

[Programme de l'audition sur l'aide aux enfants après un désastre naturel](#) (PDF)



The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.
President: Mevlüt Çavuşoğlu (Turkey, EDP) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.
Political groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group);
EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);
UEL (Group of the Unified European Left).